
Protokół posiedzenia Komisji ds. Jakości Kształcenia WSMiP UŁ

w dniu 7 grudnia 2017 r.

1) Przewodnicząca Komisji prof. dr hab. Krystyna Kujawińska Courtney, 

    prof. zw. UŁ otworzyła posiedzenie.

2) Sprawa protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji - protokół ten został 

zatwierdzony.

3) Kwestia sprawdzania jakości kształcenia w ramach programu Erasmus  

i  praca  Komisji  ds.  Naboru  Studentów  na  wyjazdy  

w ramach programu Erasmus.

dr hab. M. Potz stwierdził, że można ograniczyć dostępność miejsc, umów między uczelniami

do sytuacji, w której np. studenci politologii mogliby jechać tylko na te uczelnie, na których

jest politologia. 

p. P. Wątorowski zauważył, że ważne jest, aby student nie wyjeżdżał na kierunki, które nie są

zgodne z jego kierunkiem studiów, ale warto dopuścić możliwość wyjazdu na te kierunki,

które nawiązują.

dr  hab.  M.  Pietrasiak,  prof.  nadzw.  UŁ zaproponowała  stworzyć  listę  miejsc  wyjazdu

rekomendowanych dla danego kierunku studiów.

dr M. Słowikowski dodał, że miejsca spoza tej listy student wybierałby na własne ryzyko po

podpisaniu stosownego oświadczenia o tym.

dr M. Sempach poparł wniosek prof. M. Pietrasiak.

prof.  dr  hab.  K.  Kujawińska  Courtney,  prof.  zw.  UŁ podkreśliła,  że  powinna  być

różnorodność ofert dla różnych kierunków a studenci powinni jechać tam, gdzie zajęcia się

pokrywają z tymi na Wydziale.

dr  hab.  M.  Potz stwierdził  w  jaki  jeszcze  sposób  oprócz  stworzenia  listy  miejsc

rekomendowanych można jeszcze kontrolować jakość nauczania przez uczelnie partnerskie
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Wydziału: sprawdzać jak wygląda studiowanie na miejscu (czy są uruchamiane przedmioty

na  miejscu,  które  były  wcześniej  rekomendowane),  co  dwa  lata  robić  przegląd  umów,

sprawdzać poziom znajomości języka obcego u studentów.

prof.  dr  hab.  K.  Kujawińska  Courtney,  prof.  zw.  UŁ podkreśliła,  że  odpowiedzialność

językowa, sprawdzana przez Komisję ds. Naboru Studentów na wyjazdy w ramach programu

Erasmus, powinna łączyć się z odpowiedzialnością kierunku, a więc język obcy powinien być

połączony z kierunkiem.

dr hab. M. Łukowska zauważyła, że studenci powinni umieć operować fachową terminologią

w języku obcym, na przykład kulturową. 

dr hab. M. Potz poparł wniosek prof. dr hab. K. Kujawińskiej Courtney, prof. zw. UŁ.

dr hab. M. Łukowska -  zgłoszenie,  by weszła w skład Komisji  ds. Naboru Studentów na

wyjazdy w ramach programu Erasmus.

Zalecenia Komisji:

1. Wydziałowa  Komisja  ds.  Jakości  Kształcenia  zaleciła  stworzenie  listy  miejsc

wyjazdów w ramach programu Erasmus rekomendowanych dla danego kierunku studiów.

2. Wydziałowa  Komisja  ds.  Jakości  Kształcenia  zaleciła  analizę  umów  z  uczelniami

partnerskimi w programach Erasmus+ i Mobility Direct pod kątem zgodności ich oferty

programowej z programem studiów na poszczególnych kierunkach i specjalnościach w

WSMiP i przygotowanie,  na tej  podstawie,  rekomendacji  dla studentów co do wyboru

uczelni.  Rekomendacje  takie  powinni  przygotować  kierownicy  i  koordynatorzy

poszczególnych  kierunków/specjalności  i  przekazać  je  Pełnomocnikowi  Dziekana  ds.

Programów Wymiany Studenckiej i ECTS.

3. Wydziałowa  Komisja  ds.  Jakości  Kształcenia  zaleciła  prowadzenie  ciągłej  oceny

funkcjonowania  umów  z  uczelniami  partnerskimi  w  ramach  programów  Erasmus+  i

Mobility Direct pod względem m.in. jakości oferty programowej, obsługi administracyjnej

wyjazdów, poziomu przygotowania językowego studentów przyjeżdżających i warunków

kształcenia  wyjeżdżających  studentów  WSMiP.  Ocenę  taką  prowadzi  Pełnomocnik

Dziekana ds. Programów Wymiany Studenckiej i ECTS przy współpracy pracowników

Biura Obsługi Studenta WSMiP i Biura Współpracy z Zagranicą UŁ, zasięgając opinii
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wykładowców  i  studentów.  Ewaluacja  taka  powinna  stanowić  podstawę  do  decyzji  o

ewentualnym przedłużeniu bądź zmianie warunków umów zawieranych przez Wydział. 

4) Sprawa praktyk zawodowych na WSMiP.

dr  M.  Słowikowski poinformował,  że  w  listopadzie  2018  r.  dokona  oceny  ilościowej  i

jakościowej praktyk studenckich.

p.  P.  Wątorowski zgłosił,  że  studenci  podczas  spotkań  w  sprawie  praktyk  nie  mają

wyczerpujących informacji na ich temat i dowiadują się o nich dokładniej na własną rękę.

Gdzie i z czego mają studenci korzystać jeśli chodzi o informacje ws. praktyk?

dr M. Słowikowski stwierdził, że wszystkie informacje ws. praktyk studenckich znajdują się

na stronie internetowej Wydziału. 

Zalecenia Komisji:

1. Jeśli student nie odbywa praktyk w trakcie wakacji, a podczas trwania zajęć, to nie może 

to przeszkadzać w uczęszczaniu przez niego na zajęcia i nie może być podstawą 

przedłużenia semestru.  

2. Wprowadzenie ankiety ewaluacyjnej pracodawcy – instytucji, w której student odbywa 

praktykę.

3. Ustanowienie obowiązkowej zasady hospitacji praktyk - opiekun kierunkowy praktyk 

weryfikuje we współpracy z instytucją przyjmującą studenta na praktykę  jego osiągnięcia 

(min. 10% praktyk powinno być zweryfikowanych).

4. Wprowadzenie zasady podwójnego szkolenia dla studentów z zakresu wiedzy na temat 

praktyk zawodowych ciągłych na Wydziale Studiów Międzynarodowych i 

Politologicznych: 

a) szkolenie przeprowadzane przez pełnomocnika Dziekana ds. praktyk zawodowych na

pierwszym roku studiów; 

b) szkolenie przeprowadzane przez opiekunów kierunkowych na drugim roku studiów.
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5) Sprawy dotyczące dydaktyki.

dr  hab.  M.  Pietrasiak,  prof.  nadzw.  UŁ stwierdziła,  że  czasami  regulacje  wypunktowane

pomagają, aby pracownicy mieli większą świadomość w kwestii prowadzenia zajęć i swoich

dyżurów.

dr hab. Jacek Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ poinformował, że na stronie internetowej

Wydziału  link  do  pliku  z  zasadami  dydaktyki  nie  otwierał  się  z  powodu  problemu

technicznego. 

dr M. Sempach poinformował, że na stronie internetowej Wydziału w zakładce „Komunikaty

dla studentów” jest porządek i przejrzystość spraw, a Regulamin Sesji jest przedstawiony JM

Rektorowi UŁ.

prof. dr hab.  K. Kujawińska Courtney, prof.  zw. UŁ stwierdziła,  że na kierunku stosunki

międzynarodowe  sprawdza  się,  czy  treści  programowe  przedmiotów  i  bibliografie  nie

powtarzają się.

p.  P.  Wątorowski zgłosił,  że  czasami  zajęcia  opcjonalne  dublują  się  z  tymi,  które  są

obowiązkowe - czasem nazwa i treść się różnią, ale na zajęciach są te same.

dr A. Kisztelińska-Węgrzyńska zauważyła,  że powinno mieć miejsce porównywanie treści
sylabusów.

prof. dr hab. K. Kujawińska Courtney, prof. zw. UŁ i dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ

podkreśliły,  że  zajęcia  opcjonalne  powinny  być  inne  niż  obowiązkowe.

6) Przewodnicząca Komisji prof. dr hab. Krystyna Kujawińska Courtney,

prof. zw. UŁ zamyka posiedzenie.
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